
Jednání školské rady při základní škole Velehrad 
konané 29. května 2019 

 

Přítomni:  
Mgr. Lenka Němcová, Mgr. Kateřina Švecová, Mgr. Jiří Sukaný, Mgr. Jan Skryja, Pavel Slavík, 
Jitka Točková, Mgr. Aleš Mergental, Bc. Jan Václav Kučera, Martin Schreier (za Miroslava 
Kováříka) 
 
Host: Mgr. Andrea Olbertová 
 
Program: 

1. Zhodnocení úkolů z minulé Rady školy 
2. Plánované 20. výročí otevření školy 
3. Zhodnocení školního roku 2018/ 2019 
4. Diskuze 

 
Průběh jednání: 
Rada školy byla svolána ke svému  pravidelnému zasedání, aby zhodnotila školní rok 
2018/ 2019 a byla informována o přípravě na oslavu 20. výročí postavení budovy školy.  
 

1. Kontrola úkolů z minulé Rady školy: 
- bylo zajištěno fungování čipů, děti přijaly tuto skutečnost bez problémů 
- rodiče mají možnost využívat mailový kontakt na zástupce Rady školy z rodičovské 

veřejnosti, objevily se tyto dotazy na Mgr. Jana Skryju: 
I. reakce na zahraniční výlety – dle pisatele nejsou potřebné 
II. fungování školního parlamentu, na plánované změny v jeho činnosti, zda je 

dostatečná komunikace mezi zástupci tříd a třídou, zda funguje přenos 
požadavků třídy do parlamentu a zpět 

III. aby personální změny na postu třídních učitelů byly rodičům hlášeny s ročním 
předstihem  

IV. jestli jsou ve třídách povoleny mobilní telefony a proč si nemohou na mobilní 
telefon vyfotit písemnou práci 

V. jestli se přemýšlí o posunu zahájení vyučování zpět, zda byl vznesen požadavek 
na ČSAD kvůli posunu autobusových spojů, zda se osvědčil posun vzhledem 
ke stravování salašských dětí 

 
Odpovědi paní ředitelky Mgr. Andrei Olbertové: 
 
ad I.  Zahraniční zájezdy je možno zorganizovat podle počtu přihlášených žáků, vždy 
je ale prvořadý přínos pro žáky a bezpečnost dětí. Žáci z parlamentu z 8. třídy měli 
za úkol zjistit předběžný zájem, doposud však výsledky nebyly poskytnuty. 
Mgr. Aleš Mergental se dotazoval na zahraniční výlet do Aquacentra v Německu, 
kterého se zúčastnili někteří naši žáci, a zpráva o tomto zahraničním výletu se 
objevila na školním webu. 
Bylo upřesněno, že tuto aktivitu neorganizovala naše škola, žákům byla pouze 
zprostředkována. Nabídka vzešla od ZŠ Osvětimany, aby škola mohla naplnit 
autobus. Vzájemná spolupráce malých škol je velmi důležitá a děti i rodiče, kteří se 
chtěli zúčastnit, byli o všem informováni. 
 



ad II. Školní parlament i v příštím roce povedou Mgr. Lenka Němcová a Mgr. 
Antonín Ťuhýček. Zatím se zvažuje, zda zůstanou členy stávající parlamentáři či 
proběhne nová volba. Zástupci parlamentu pracují na řadě aktivit, potkávají se 
s parlamentáři z jiných škol a předávají si s nimi zkušenosti. Informace 
z parlamentu se přenášejí do tříd pod kontrolou třídních učitelů a i požadavky třídy 
v parlamentu zaznějí. V posledním období proběhla ve všech třídách anketa, ve 
které parlament zjišťoval, jaké akce se dětem líbily, které ne a které by chtěly 
v příštím školním roce zrealizovat. 
Nad výsledky této ankety proběhlo setkání zástupců parlamentu s vedením školy, 
kde bylo vše podrobně prodiskutováno. 
Zástupci parlamentu byli i na schůzce s panem starostou Mgr. Alešem 
Mergentalem, kde také zazněla řada dotazů, připomínek a námětů. 
 
ad III. Z personálních důvodů nelze dopředu zveřejňovat informace, které mohou 
být z mnoha různých důvodů či okolností změněny. Střídání třídních učitelů nemá 
předem stanovený klíč, vždy se však při změně třídního učitele jedná s ohledem 
v co největší prospěch všech žáků naší školy. 
O změně třídních učitelů budou rodiče dotčených tříd informováni na schůzce 
s vedením školy, která se uskuteční 13. června 2019.  
Aby se třída s novým třídním učitelem co nejlépe sžila, už teď se plánuje adaptační 
kurz v září příštího školního roku, který proběhne pod záštitou projektu Paměťové 
instituce. 
 
ad IV. Užívání mobilních telefonů ve škole není povoleno, výjimku tvoří okamžik, 
kdy jsou potřebné k výuce a učitel dá žákům přímo pokyn k jejich použití. 
Fotografování písemných prací není povoleno, na vyžádání si písemnou práci žák 
může ke studijním účelům zapůjčit. 
 
ad V. O zpětném posunu se neuvažuje, o přesunu autobusových spojů se s ČSAD 
nejednalo, všechny salašské děti se stíhají včas odstavovat. Tím, že chodí na oběd 
až po vyučování, nenarušují svými pozdními příchody výuku, jak to bylo v předchozí 
době. 
  

2. Všichni členové Rady školy byli pozváni na oslavy k 20. výročí postavení budovy školy, 
připravuje se celá řada aktivit, které budou probíhat po celý den.  
K tomuto výročí škola připravuje i trička s logem ZŠ Velehrad, které si žáci a příznivci školy 
budou moci zakoupit.  

 
3. Hodnocení školního roku – Rada školy ocenila práci týmu ZŠ Velehrad. Ve škole se stále koná 

celá řada aktivit, které jsou náročné na přípravu. Řeší se ale i věci vztahové, v třídních 
kolektivech, komunikuje se s rodiči, využívá se práce školní psycholožky, atd. 
 

4. Diskuze: 
 

Paní ředitelka Andrea Olbertová chce na začátku příštího školního roku pracovat na úpravě 
Koncepce rozvoje ZŠ Velehrad spolu s týmem učitelů, přizvala ke spolupráci i členy Rady školy. 
Mgr. Aleš Mergental navrhl, aby proces tvorby řídil nezaujatý mentor. 
Setkání je plánováno koncem měsíce září. 

 

 
Závěr jednání: 



 
Rada školy se setká s vedením školy v září 2019, aby spolupracovala na vytvoření Koncepce 
pro rozvoj ZŠ Velehrad.  
 
 
Ve Velehradě 30. května 2019 
 
Zapsala: Kateřina Švecová 
Schválila: Lenka Němcová, předsedkyně 


